
Prodeje léčiv v USA nejnižší od roku 1961

Prodeje medikamentů v USA rostly v roce 2007 nejnižším tempem za posledních 46 let a to 
z důvodu  zaplnění  trhu  léčiv  levnějšími  kopiemi  nejprodávanějších  léků  a  rovněž  US 
regulátoři trhu (Federal Drug Administration) schválily méně nových produktů.
Prodeje léčiv rostly o 3,8% na hodnotu 286,5 mld USD za rok 2007 ve srovnání s 8% růstem 
prodejů  o  rok  dříve.  Poptávka  byla  v roce  2006  také  zesílena  zavedením  programu  US 
Medicare, který poprvé nabídl léky na předpis i lidem vyššího věku.
Podle zprávy research firmy IMS Health a informací z Bloombergu činily prodeje v roce 2006 
částku 17 mld USD a právě tyto produkty ztratily patentovou ochranu minulý rok a vytvořily 
tak prostor pro vstup na trh levnějších kopií léků (generik).
V roce 2008 tak bude pokračovat trend dopadu nástupu generik na trhy ve větším měřítku a 
současně  bude  ubývat  nově  schválených  léků  (značné  náklady,  dlouhodobé  testy, 
administrativní postupy apod.). Trh tak bude spíše směřovat k tomu, že bude tažen specialisty 
s užším rozsahem indikací.
Zatímco  2/3  všech  léčiv  prodaných  v USA  jsou  nyní  generika,  stále  značková  jména 
vyrábějící medikamenty zaujímají 80% prodejů. Pokud dojde k tomu, že patent léku expiruje, 
je dovoleno levnější kopii vstoupit na trh a to tlačí ceny dolů.
Počet předpisů léčiv vzrostl o 2,8% v roce 2007, což je ve srovnání s číslem 4,6% za rok 2006 
pokles.  US Food and Drug Administration (FDA) jako hlavní  regulátor  trhu léků schválil 
v minulém roce 19 nových produktů, což je nejméně od roku 1983.
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